
1(6)  

2024-05-27 Minnesanteckningar regional näringslivsdialog  

Minnesanteckningarna, agenda med statistikpresentation samt eventuella presentationer 
från särskilt inbjudna gäster samlas på https://www.regionjh.se/naringslivsdialog   
Där finns också information om den regionala näringslivsdialogen. 

 

 Välkomnande, tack för senast och introduktion till dagens 
näringslivsdialog 

– Linda Forss, regional utvecklingsstrateg som vid detta tillfälle ersatte 
Magnus Aspegren, Regional utvecklingsdirektör Region Jämtland 
Härjedalen, hälsade välkommen.  

 Näringslivsstatistik  

–  Emma Persson, regional analytiker RJH – presenterade aktuell 
näringslivsstatistik. Hela statistikpresentationen i som en pdf finns på 
www.regionjh.se/naringslivsdialog. Här följer några highlights ur Emmas 
muntliga presentation:  

 Arbetslösheteten bland dem som står nära arbetsmarknaden ökar 
något, men ligger fortfarande lägre än rikssnittet. Antalet nya jobb 
är samtidigt lågt, vilket tillsammans kan göra att arbetslösheten 
ökar något framöver.  

 
 Statistik på riksnivå visar att varsel ökar och är nu störst inom 

branschen ”Information och kommunikation”. Det kan vara något att 
vara medveten om och att tänka sig in i vad det för med sig och hur 
det kan komma att vara något som kan komma att ske inom den 
regionala arbetsmarknaden. 

 
 Sjukskrivningar sågs öka i länet under 2023 men ses minska under 

hittillsvarande 2024. Skälen kan vara värda att fundera över. Delar 
man upp den siffran på kön så blir det tydligt att bakom det 
generellt sjunkande sjukskrivningsantalet så är det sjunkande bland 
män MEN ökande bland kvinnor. Vad detta innebär för Jämtland 
Härjedalen och vad som ligger bakom behöver också ses utifrån ett 
könsperspektiv om man vill förstå och göra insatser.  

 
 Konkurserna är förhållandevis många under 2024. 

 
 Stämningsläget för företag och hushåll har förbättrats något på 

sistone.  
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 Laget runt – detta är på gång! 

– Organisationer – totalt 13 st 

 Företagarna, Joakim Sjöstedt 

- Det har hänt mycket den senaste månaden. 
- Kunskapshöjande insatser: Hållbarhetsexpert och Upphandlingsexpert som utbildat 

företag i länet. 
- Nationell kongress: Petra Örjegren - Ordförande i Företagarna Östersund valdes till 

första vice ordförande i Företagarnas riksstyrelse.  
- Nu och framåt: Infrastrukturfokus bl.a. träffa infrastrukturminister tillsammans med 

fler aktörer i länet + träff med Norges försvarsminister samt trafikutskottets 
ordförande m.fl. + Offentliggöra årets företagare i Jämtlands län samt årets unga 
företagare. Vinnarna representerar Jämtlands län nationellt.   

- Fortsatt tudelad bild: Byggbranschen går fortfarande tungt menräntesänkning ökar 
framtidstron bland företag.  
 

 Almi, Martin Hellström  

- Uppmärksammar att Almi är med och delar ut ett ledarstipendium till Sven O 
Perssons minne. Nu är det nomineringstider – välkommen att nominera – se länk 
https://docs.google.com/forms/d/1WZWyqDWElMG1sDcfix78ciZvg0wx5Vutnc8zhI_
m5Xc/viewform?edit_requested=true 
 

- Fortsatt kämpigt på finansieringssidan för företag i länet.  
 

 IUC, Johan Bürger Hyllienmark 

- Välkommen 16 okt Framtidens industri – Folkets Hus Östersund 
https://iuczgroup.se/industriforum-24/    -  För att synliggöra industrin och rollen i 
länet. Tex att industrin omsätter 2 miljarder 2, 5 ggr mer än turismen. Inter för att 
sätta branscher mot varandra utan för att synliggöra. Alla behövs. Hur kan vi 
synliggöra varandra?  

- Vi ser att industri kopplad till försvarsindustrin går bra medan andra har det lite 
kämpigare.  

- Namnbyte: Från Industriellt UtvecklingsCentrum-Z till Industriellt 
UtvecklingsCentrum Jämtland Härjedalen  
 

 Nyföretagarcentrum, Olle Martinelle 

- Fortfarande en nedgång i nyföretagande men det syns en uppgång i april 2024 
jämfört med 2023.  

- Det rullar dock på med rådgivning och det är också fler i rådgivning än i fjol.  
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 Handelskammaren, Maria Åberg 

- Riktar fokus till hösten då många event och mötesplatser arrangeras.  
- Välkomstdagar för studenter. 
- Employer brandingprogram drar igång igen i september.  
- Logistikdag i november. 
- Här och nu på väg till Almedalen för att både delta och bevaka i frågor som rör 

energi, kompetensförsörjning, infrastruktur mm. 
 

 Samling Näringsliv, Claes Göran Carlsson ersätter Jenny Grip 

- Fokus: Det momentum som nu finns kring etableringar. Nu sker det vi tidigare pratat 
om att det skulle komma att ske. Just nu finns siffror på 2500 nya jobb kopplat till 
etableringar i Östersund. Räknat på medföljare och kringeffekter kan siffran 
multipliceras med ungefär 3. Det innebär rejäl befolkningsökning och att Östersund 
växer till fler än de 75 000 medborgare som kommunen satt som målbild.  

- Utöver dessa etableringar kan andra verksamheter förväntas öka, något som 
diskussioner m bl.a. FMV, Saab, Woolpower och andra aktörer m leverans till 
försvarsindustrin visat. Detta ger konsekvenser och behoven i form av boenden, 
service mm behöver kunna mötas.   

- Nu måste vi börja ta hand om etableringarna – både de nya och de som är växande 
befintliga verksamheter  - för att trygga kompetensförsörjning, jobb för medföljande 
– och jobba aktivt för detta. Vem ska ta ledarskap i detta? Är det Region Jämtland 
Härjedalen, kommunen/kommuner eller någon annan? Detta rör inte minst 
bostadsbyggandet som är en kritisk faktor i tillväxten.  

- En träff arrangerades tidigare i år kring den frågan för att skapa en samverkan 
mellan fastighetsbolag, byggföretag, banker etc. Kanske kan det komma igång nu 
när räntorna sjunker? Samtidigt ser vi att byggföretag har varslat och 
kompetenstillgången minskar och riskerar att gå till andra verksamheter fastän de 
skulle behövas för att kunna möta behoven inom byggande.  
 

 MIUN, Hans-Erik Nilsson 

- EU-ministern på besök. Intresserar sig för hur vi regionalt tar tillvara EUs resurser 
och hur samverkan ser ut med bl.a. regionen och kring det regionala mandatet.  

- Svårare tider förväntas vid MIUN och övriga norra lärosäten eftersom det 
signalerats om statliga neddragningar inom distansundervisning.  

- MIUN ökar i år igen vad gäller förstahandsansökningar. Bra och ökande söktryck 
bl.a. till programmen inom IT-området, Beteendevetenskap, Psykologprogram, 
programvaruteknik och kriminologi.  

- Kvarkenrådet har haft sammanträde – där fortsätter arbete med bl.a. lobbying för att 
möta behov som vi delar över kvarkenområdet – bl.a. kring energifrågor samt stöd 
kring bostadsbyggande för att kunna växa.  
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 Sveriges Åkeriföretag, Göran Danielsson 

- Fokus på hållbarhet i den komplexa logistikkedjan. CSR och hållbarhetsredovisning 
börjar komma även till mikroföretagen. Hur ska hållbarhetsredovisningen se ut.  

- Nya krav på höjda miljöklasser. Tidigare endast inom motorteknik men i den 
senaste klassningen (7) omfattas helheten för fordonet inkl. däck, hållbarhet på 
batterier mm 

- Intresse för FairTransport (hållbarhetscertifiering) fortsätter att öka och håller på att 
bli riktigt stort.  

- Regionalt känner transportbranschen ännu inte av det storstäderna känner av i form 
av inbromsning.  

- Viktigt är att branschen behöver bli fler. Det är glädjande att ungdomar attraherats 
till utbildningar för branschen men fler behövs.   

- Det är alltid utmaningar i vår/sommartider när branschen byter från vinteruppdrag till 
sommaruppdrag samtidigt som det är semestertider, men det är inget som är 
extraordinärt.  

 

 Frånvarande denna gång:  
Arbetsförmedlingen, Ola Kereby        
LRF, Gabriella Persson Turdell 
Sametinget, Ingela Nilsson 
Svenskt näringsliv, Ola Toftegaard 
JHT, Teres Gärdin  

– Frånvarande denna gång: Kommunerna & kommunförbundet, en 
gemensam representant 

– Länsstyrelsen, Magnus Lindow – frånvarande men med följande 
medskick. 

- Utredning SOU 2024:22 ”En ny organisation för förvaltning av EU-
medel” kommer om den går igenom får stora konsekvenser för 
Länsstyrelsens del. 

Bla föreslås att: 

- handläggning, prövning och kontroll av areal- och djurbaserade 
stöd centraliseras från länsstyrelserna till Jordbruksverket  

- länsstyrelsernas handläggning och prövning av projekt- och 
investeringsstöd koncentreras till länsstyrelserna i 
Norrbottens, Örebro, Stockholms, Östergötlands, Västra 
Götalands och Skåne län 

- ansvaret som förvaltande myndighet för Interregprogrammen 
Norra Periferin och Arktis, Aurora samt Sverige-Norge flyttas 
från länsstyrelserna till Tillväxtverket. 

- Om förslaget går igenom kommer vi att på sikt tappa vårt 
kunnande och kompetens inom landsbygdsutveckling 

- Vidare så arbetar Länsstyrelsen vidare med de nya uppdragen i 
årets regleringsbrev kopplat till främjande av länets utveckling – 
tydlig kursändring från RK då länsstyrelsen tidigare varit en mer 
tillståndsgivande reaktiv part men  nu ska Länsstyrelsen kliva 
fram på ett tydligare sätt 
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– Region Jämtland Härjedalen  
 

Hälso- och sjukvården, Anna Sjövall ersätter Anna Fremner 

- Fokus på ”här och nu och den närmaste framtiden”. Det är alltid 
utmaningar för sommaren och i år lite extra. En särskilt 
ledningsgrupp har tillsats för sommaren, som är lite tuffare än 2023. 
Bla. Vårdförbundsavtalskonflikt, utmaningar att leva upp till viktiga 
krav på dygnsvila etc. Framför allt viktigt att trygga tillräckligt antal 
vårdplatser med god kvalitet.  

 
  
Regional utveckling, Elin Nirjens 

- Regionala UtvecklingsNämnden (RUN) fattade nyligen beslut om 
regional medfinansiering av ett antal medfinansieringsärenden 
(projekt- och företagsstöd) genom sk. 1-1-medel. [statliga medel 
som region Jämtland Härjedalen förvaltar och som kan sökas för att 
bidra till (näringslivs-)utveckling i Jämtlands län. Dessa medel kan 
sökas i form av projektstöd och företagsstöd ] 
Strukturfondspartnerskapet är nästa beslutsled för projekt inom 
Europeiska regionalfonden och Socialfonden. Beslut fattas 12 juni. 

- Det är väldigt hårt tryck på ”1-1-medlen” och det är bra eftersom de 
ska hjälpa oss att jobba med utveckling men det är tufft när det är 
högt söktryck eftersom det då krävs tuffa prioriteringar.  

- RUN har fattat beslut om en rapport som handlar om vad region JH 
kan och bör köpa i form av tjänster inom landsbygdsutveckling och 
gröna näringar. Idag köper regionen tjänster från Torsta för 7,8 
miljoner. Rapporten presenterar 4 olika alternativ för framtida 
lösningar. RUN fattar beslut i juni om vilket alternativ som man ska 
arbeta vidare utifrån.  

 

 Inför regionala näringslivsdialogen hösten 2024:  

Magnus Aspegren, regional utvecklingsdirektör, Region Jämtland Härjedalen är 
värd för den regionala näringslivsdialogen men kommer pga schemakrockar att bli 
tillfälligt ersatt som mötesvärd våren 2024. Från och med höstterminen 2024 
kommer datum för Näringslivsdialogens anpassas till Magnus kalender.  

Förslag som organisationerna i näringslivsdialogen 27 maj godtog: 

Måndagar en gång i månaden men ej juni, juli och december  
Bas: Digitalt, 60 min, information, (Ny) tid kl 16-17  26 aug, 23 sept och 25 nov 2024 
Fördjupning: En längre, fysisk, fördjupad och tematisk träff för presentatörerna (för 
övriga digital närvaro) 28 okt 2024- 2-3 timmar i anslutning till lunch. 

Alternativa och kompletterande förslag framåt kommer som frågor i en enkät till de 
presenterande organisationerna: 
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 Linda Forss, tackade för idag och välkommen till nästa regionala 
näringslivsdialog måndag 17 juni 2024 

…samt passade på att välkomna till en digital inspiration 4 juni kl 15-16 då Luleå 
kommun delar med sig erfarenheter kring en nylig studie kring kulturens nyckelroll i 
platsutveckling. En kalenderinbjudan kommer att gå till hela sändlistan för 
näringslivsdialogen.  

Arr: Region Jämtland Härjedalen och Samling Näringsliv       

Läs mer på: Företagsfrukostar, lunchspaningar och andra aktiviteter 
(samlingnaringsliv.se) 

 

 

Vid tangenterna Linda Forss 

Påminner om att minnesanteckningarna, agenda med statistikpresentation samt eventuella 
presentationer från särskilt inbjudna gäster samlas på 
https://www.regionjh.se/naringslivsdialog   

Där finns också information om den regionala näringslivsdialogen. 


